
Vragen waarvan het antwoord nog nagestuurd moet worden

4.5 Armoedebeleid 
Idealiter draagt ons armoedebeleid bij aan het in beweging komen en blijven. Vanwege 
bezuinigingen heeft de gemeente een pas op de plaats gemaakt met de herijking van het 
armoedebeleid. Van welke landelijke regelingen heeft Opsterland gebruik gemaakt om mensen te 
helpen die op, onder of rond de armoedegrens leven? 

Wij zetten het geld van het rijk in voor de uitvoering van ons armoedebeleid. Hieruit worden 
onder andere de kosten van de bijzondere bijstand gefinancierd.
Specifiek is de vraag of er nog andere bronnen (regelingen) worden benut en of we geld bij het Rijk 
laten liggen.

Onderdeel van ons armoedebeleid is ook de uitvoering van het Kindpakket. Voor de 
uitvoering van het Kindpakket worden de volgende organisaties door ons gesubsidieerd: Stichting 
Leergeld, Jeugdfonds Sport en Jeugdfonds Cultuur. Met andere woorden zij krijgen van ons geld om 
aan kinderen ondersteuning te bieden. Er zijn geen overige landelijke regelingen waar wij als 
gemeente gebruik van kunnen maken.

4.10 Jeugdzorg “Foar Fryske Bern” 
Kunt u aangeven of in het kader van “Foar Fryske Bern” jeugdzorg plaatsvindt op scholen in 
Opsterland? 

“Foar Fryske Bern” is geen zorgaanbieder. Het is een project om de jeugdzorg te verbeteren 
en te transformeren. “Foar Fryske Bern” is het Fries Actieplan Zorg voor Jeugd. De volgende thema’s 
staan in het actieplan; Inclusief onderwijs 0 – 23 jaar; Leren van casussen; Kind in beeld bij 
echtscheidingen en Samen één plan. In het kader van inclusief onderwijs 0-23 gaat onze gemeente 
deelnemen een project Ernstige Enkelvoudige Dyslexie / taalvaardigheid. Tevens is er binnen onze 
gemeente een project in het kader van kind in beeld bij echtscheidingen.
Wordt op Opsterlandse scholen ook aandacht aan dit project besteed.

Het project Ernstige Enkelvoudige Dyslexie / taalvaardigheid moet nog opgestart worden. De 
schoolbesturen brengen het onder de aandacht van alle basisscholen in Opsterland. Er zijn al enkele 
scholen die hun belangstelling hebben getoond. Het project zal na de zomer vakantie opgestart 
worden. We verwachten begin juli de aanmeldingen van de scholen.
Er zijn twee gebiedsteam medewerkers die binnen de Burgemeester Harmsmaschool functioneren 
als school maatschappelijk werk. Zij houden o.a. spreekuren binnen de school. Hiermee voorkomen 
zij zwaardere jeugdzorg of zijn eerder in staat door lichtere zorg de problemen op te lossen.
Alle Basisscholen hebben ook een contact persoon binnen het gebiedsteam. Des gevraagd komt de 
contactpersoon ook in school om gesprekken aan te gaan. Hiermee is men ook in staat om eerder 
hulp te bieden.
Tevens is er een provinciale werkgroep die alle onderdelen van onderwijs en zorg bij elkaar te 
brengen en te verbeteren.

6.11 Uitkomst MKB onderzoek 
Wat was de uitkomst voor Opsterland in het MKB vriendelijkste gemeente onderzoek in 2020? 

Het definitieve rapport hebben we nog niet ontvangen. Wel weten we dat de uitkomst van 
het onderzoek van het algehele ondernemersklimaat steeg van 6.3 naar een 7.1. Opsterland scoort 
hiermee positiever dan twee jaar geleden. De vergelijking met andere gemeenten is nog niet 
gemaakt door Lexnova. Er is sterk ingezet op communicatie door persoonlijk contact met de 
ondernemers. Actief benaderen, belrondes te doen en meerdere nieuwsbrieven te versturen wordt 
bijzonder op prijs gesteld., Zodra de rapportages definitief beschikbaar zijn zullen wij u informeren.
Wanneer is de rapportage beschikbaar en het volgend onderzoek



De conceptrapportage Opsterland is binnen. Wat er nog moet gebeuren door het 
onderzoeksbureau Lexnova is de vergelijking met andere gemeenten, deze is nog niet afgerond en 
het is niet bekend wanneer deze er is.

6.14 subsidies duurzame economie 
In het kader van duurzame (circulaire) economie zijn er veel kansen om (Europese) subsidiegelden te 
benutten, heeft het college in 2020 hier ondernemers in Opsterland gebruik van kunnen (laten) 
maken bij het stimuleren van de duurzame economie? Oftewel hoeveel succesvolle 
subsidieprojecten kwamen in 2020 uit Opsterland van de grond en wat was het rol van het college 
daarbij? 

De gemeente is benaderd om aan te sluiten bij een consortium dat onderzoek en 
experimenten wil doen omtrent het verduurzamen van bedrijventerreinen. De vraag is gesteld 
gezamenlijk een aanvraag te doen bij het Groenfonds. Onderzocht wordt of we als gemeente daarbij 
aansluiten. Er zijn meerdere subsidieregelingen vanuit de EU die duurzaamheid stimuleren. Het 
aanschrijven hiervan is arbeidsintensief en de kans van slagen gering. Hierop inzetten vergt altijd een 
kosten baten afweging.
Linkje toesturen

https://www.snn.nl/subsidiekaart

8.9 Onttrekking WEN 
Er is een onttrekking van € 238 van de AR voor WEN. Wat is daarvan de achtergrond? 

In 2019 was geld voor WEN opgenomen in de begroting wat niet besteed is. Deze viel dus ten 
gunste van de algemene reserve. Bij resultaatbestemming 2019 heeft de raad besloten dit budget 
over te hevelen naar 2020. Hierdoor ontstaat in 2020 een onttrekking van de Algemene reserve voor 
WEN.
Waarom is dit nodig geweest gezien de financiële positie van WEN.

De onttrekking is bedoeld voor de energietransitie, zie ook onderstaand etekst uit de 
resultaatbestemming 2019. De omschrijving Onttrekking AR tbv WEN is dus een te nauwe 
omschrijving. In de jaarstukken hebben we deze nu aangepast naar Onttrekking AR tbv 
energietransitie.

1. Energieloket € 25.400 
2. Transitievisie warmte € 202.100 
3. Wijkaanpak € 10.000 
Eind 2019 heeft de gemeente via het gemeentefonds middelen van het Rijk ontvangen voor de 
energietransitie (Energieloket, Transitievisie warmte en Wijkaanpak). Omdat deze middelen pas eind 
2019 beschikbaar kwamen is het niet meer gelukt de middelen in 2019 te besteden voor het doel 
waarvoor ze zijn bestemd. We willen deze middelen in 2020 en 2021 inzetten voor het uitvoeringsplan 
energietransitie 2021.

6.2 Friese projectenmachine 
Hoe zorgt het college ervoor dat naast de (financiële) deelname aan de FPM er ook daadwerkelijk 
meer subsidies in Opsterland gaan neerslaan? En dat we dus profiteren van de oprichting van de 
FPM? 

Opsterland trekt in de Friese Projectenmachine samen op met de andere Friese gemeenten, 
de provincie, het waterschap en kennis- en onderwijsinstellingen. Door al deze partijen bij elkaar te 
brengen, wordt het naar verwachting makkelijker om subsidiemogelijkheden te vinden. Daarnaast 
komt er voor al deze partijen kennis beschikbaar om goede en kansrijke aanvragen in te dienen. Elke 
partner in de samenwerking levert enkele uren per week ambtelijke inzet. Dat geldt ook voor 
Opsterland, zodat subsidiemogelijkheden voor onze gemeente ook aandacht krijgen.
Het uitgewerkte plan naar de raad sturen

Zowel de informatienotitie als het plan zijn nu  toegevoegd bij de beantwoording.

https://www.snn.nl/subsidiekaart



